
SAMOUPRAVNO DRUŽBENO PLANIRANJE

Načrtovanje odpira
nove perspektive in
vzbuja ambicije
Plodna in konkretna razprava na razširjeni
seji občinskega sindikalnega sveta -
Proračunski sistem ne moremo samo
»sisovsko« pobarvati

Na nedavni razširjeni seji
občinskega sindikalnega sveta
so posvetili največ pozornosti
pa tudi časa uveljavljanju vlo-
ge delavcev v sistemu samou-
pravnega družbenega planira-
nja. Glavni namen vseh raz-
prav je bil izdelatl stališča in
sklepe občinskega sindikalne-
ga sveta za prvo republiško
konferenco zveze sindikatov,
ki bo 21. tega meseca

Po uvodnih pojasnilih o vlo-
gi sindikatov ter njihovi odgo-
vornosti pri družbenem načr-

tovanju je podpredsednik ob-
iinskega izvršnega sveta M\-
ran Verdel poročal o trenut-
nem slanju priprav na podroČ-
ju družbenega srednjeročnega
načrtovanja za Bežigradom.
Ko je govoril o pripravah smer-
nic v posameznih okoljih, je
pripomnil, da so najdlje prišli v
gospodarstvu, kjer Je im tmt. 74
odstofkov ozd fzdefalo svoje
p\ansKe smernice. in pričako-
vati je. da bo ta številka v no-
vembru narasla na osemdeset.
Bilo pa je tudi nekaj takih, ki
načrtovanja nlso vzeli čistoza-
res in so se izgovarjali na vse
mogoče. Pri tem jepodpredse-
dnik Verdel opozoril na zani-
miv podatek, da ni nobene po-
vezave med kakovostjo smer-
nic in strokovnostjo kadra v
ozd. Zgodilo se je. da so imeli
tam, kjer se ne morejo pohvati-
ti z visoko izobraženim oseb-
jem, izredno kvalitetno izdela-
ne smernice in obratno. Naj-
slabSe so se odrezale samou-
pravne interesne skuupnosti.
kjer pravzaprav niti niso dojeli
bistva samoupravnega druž-
benega načrtovanja.

Po zelo izčrpni in vsestran-
ski osvetlitvi stanja priprav za
družbeno planiranje se je k
razpravi prijavil Lojze Novak,
sekretar občinskega komiteja
zveze komunistov. Uvodomaje
omenil. da je problematika
planiranja nadvse aktualna in
niti najmanj enostavna. Dodal
je, da pretežen del gospodar-
skih težav, s katerimi se ta tre-
nutek ubadamo, izvira iz ne-
planskega obnašanja v prete-
klosti, s čimer bo treba odloč-
no prekiniti. Po njegovih bese-

dah bi bilo potrebno tiste, ki so
se pokazali indiferentne do na-
Črtovanja. pozvati, da javno,
pred občinsko skupSčino in
delegati povedo, zakaj so tako
ravnali. Pribil je, da se načrto-
vanje ne nanaša zgolj na go-
spodarstvo, temveč zajema
globoke politiČne in razredne
probJ*me, kajti delovnim Iju-
dem z nafirtovanjem odpiramo
perspektive in zbujamo ambi-
cije ter socialno varnost. Le ta-
ko se bomo lahko izognili sti-
hiji. Imeti ali ne imeti načrte, se
odraža v pripravljenosti gradi-
ti samoupravne socialistične
odnose, indiferentnost pa po-
meni, stati na protisocialistič-
nih pozicijah. Mimo tega je se-
kretar komiteja še posebej
podČrtal, da mora biti vsebina
načrtov jasna slehernemu de-
lavcu in jih je treba obravnava-
ti tudi v najmanjših organizaci-
jah združenega dela. Pripo-
mnil je, da so za to odgovorne
vse družbenopolitične organi-
zacije, najbolj pa komunisti, ki
naj z idejo in smislom za načr-
tovanje seznanijo vsakega de-
lavca in občana v okolju, kjer

živi in dela. Ko se je v svoji
razpravi dotaknil dohodka, je
Lojze Novak dejal, da ta pred-
stavtja zelo pomembno mesto
v načrtih. V preteklosti smo ta
kompleks v načrtovanju zelo
zanemarjali, mimo tega pa tudi
nismo bili najbolj resni pri
združevanju. V prihodnjem
planskem obdobju naj bi bila
rast dohodka počasnejša, pri
intenzivnosti zaposlovanja pa
bomo morali biti dosti bolj pre-
vidni, saj lahko že danes ugo-
tovimo. da so nam vajeti ušle iz
rok. To pomeni. da se bomo
morali v prihodnjih planih re-
sneje lotiti kadrovske politike.
Po besedah Lojzeta Novaka
bomo prisiljeni posvetiti eko-
nomskim odnosom s tujino
dosti veČjo pozornost, kar Še
posebej velja za našo občino,
katere gospodarstvo veiiko so-
deluje 3 tujimi partnerji. Ne
moremo se zadovoljiti s slabi-
mi izdelki in misliti. da jih bo
sprejelo domače tržišče. Prav
narobe! Potrebno bo proi -
zvodnjo usmeriti v izvoz in s
tem pregnati nekakovost. Ob
koncu se je Lojze Novak dota-
knil še šolstva in zdravstva.
Dejai je, da smo se pri šolstvu
obnašali tako, da smo stari
proračunski sistem enostavno
»sisovsko« prebarvali, še na-
prej pa smo delali po starem,
le malo manj strokovno. Za
zdravstvo pa je dejal, da ne bi
bilo napak, ko bi se že enkrat
približalo srednje-evropski
ravni. Za konec svoje razprave
je izrazil misei, da je naloga
sindikatov, seznaniti delavce z
načrtovanjem, naloga komuni-
stov pa, da se spopadejo z od-
pori, k\ W utegnili ob tem na-
stati

K debati o družbenem načr-
tovanju se je javilo še več dru-
gih razpravljalcev, ki pa so le
dopolnili ali poglobili misli. ki
jih je izrekel prvi razpravljalec.

V nadaljevanju seje je sindi-
kalni svet sklenil. da bo v krat-
kem imenoval delovno skupi-
no, katere naloga bo nadzirati
potek načrtovanja v bežigraj-
ski občini.

Ob koncu so prisotni poslu-
šali še informacijo o razvijanju
demokratizacije in krepitvi ko-
lektivnega dela ter potrdili
operativni program priprav in
izvedbe občnih zborov osnov-
nih organizacij zveze sindi-
kata.
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